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حیات وحش 

ایســنا: درپی ابتلای تعــدادی از پرندگان 
باغ پرندگان شــهر قم به بیماری آنفلوآنزای فوق 
حاد پرندگان رئیس اداره نظــارت بر امور حیات 
وحش استان تهران گفت: خوشبختانه هیچ مورد 
مشکوک یا تلفات ناشی از ابتلا به آنفلوآنزای فوق 
حاد  پرندگان در استان تهران مشاهده نشده است. 
با این حال بازدید عمومی از مراکز نگهداری حیات 
وحش، باغ وحش ها و باغ هــای  پرندگان تا اطلاع 
ثانوی ممنوع شده است. محمد کرمی اظهار کرد: با 
توجه به اینکه بیشتر مراکز نگهداری حیات وحش 
استان تهران دارای گونه هایی از  پرندگان هستند،  
بازدید از این مراکز تا اطلاع ثانوی در استان تهران 

ممنوع اعلام شده است.

انتشار فیلم سینمایی جرم است
 آرمان ملی: معاون اجتماعی پلیس فتا با اشاره 
به اینکه هرگونه بهره برداری یا انتشار غیرمجاز آثار 
سینمایی بدون سیر مراحل اداری و قانونی تعیین 
شده جرم است، به متخلفان این حوزه نسبت به 
پیامدهای زیان آور این اقدام مجرمانه هشدار داد. 
به گفته سرهنگ رامین پاشایی افزود: افراد مرتبط 
با این اقدام مجرمانه مورد شناسایی قرار گرفتند و 
پس از احضار و انجــام تحقیقات تکمیلی، پرونده 
جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی فرستاده 
شد. در بعضی موارد شاهد انتشار غیرمجاز این آثار 
توسط سایر دست اندرکاران تولید هستیم و این 
مقوله شامل سریال های تلویزیونی در حال پخش  

هم می شود. 

واکسیناسیون کادر درمان 
ایلنا: رئیس دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: 
مراجعه به بیمارستان و بستری شدن بیمار کرونایی 
دو شــاخص اســت که هر دو در این روزها رو به 
افزایش است و اگر رعایت نشود، شرایط سخت تر 
خواهد شد. جلیل کوهپایه زاده افزود: فکر می کنم 

تا قبل از عید واکسیناسیون این گروه تمام شود.

مرمت سقاخانه ۱۱۰ ساله 
آرمان ملی: شهردار منطقه ۱۱ تهران گفت: 
در راســتای اجرای پروژه های محرک توســعه 
محله ای، مرمت سقاخانه ۱۱۰ساله عزیز محمد 
در خیابان فروزش آغاز شده و تا اردیبهشت ۱۴۰۰ 
به پایان خواهد رسید. نصراله آبادیان توضیح داد: 
حذف زوائد و پاکسازی جداره، برگرداندن جداره 
ســقاخانه به حالت اولیه بنا، مرمت کاشــی های 
شکسته، مرمت آینه کاری ها، حذف سر در تابلوی 
مغازه ها و استفاده از تابلوهای سنتی متناسب با بنا 
و تزئینات آن از برنامه های عملیات مرمت سقا خانه 

تاریخی عزیز محمد است.

واکنش به سقوط در چاه 
آرمان ملی: عضو شــورای شهر تهران گفت: 
وقتی ما بر سر نام ذاتی سازمان HSE با ماموریت 
حیاتی آن در شهر به مجادله می نشینیم، این شهر 
و شهروندان هســتند که خسارت می بییند. زهرا 
صدر اعظم نوری با اشاره به اینکه صبح دوشنبه باز 
هم شاهد حادثه سقوط یک شهروند جوان به داخل 
چاه بدون سرپوش در حاشیه بی نور بوستان نهج 
البلاغه بودیم که خوشبختانه نجات یافت افزود: 
آیا بنا نیست سایه خطر ســقوط در چاه و یا برق 
گرفتگی در اماکن عمومی به واسطه کم توجهی 
دستگاه های متولی روزی از سر شهر و شهروندان 

برچیده شود؟

هزینه درمان سالمندان رایگان شد
آرمان ملی: معاون درمان ســازمان تأمین 
اجتماعی گفت: هزینه درمان بیمه شدگان بالای 
۶۵ ســال در مراکز درمانی طرف قرارداد سازمان 
تأمین اجتماعی در شهرهای بدون بیمارستان های 
ملکی رایگان است. امیرعباس منوچهری افزود: 
شناسنامه برای بیمه شدگان زیر ۱٨ سال سازمان 
تأمین اجتماعــی نیز مورد تایید و شــماره ملی 
شناسنامه معادل شماره ملی خواهد بود. دفترچه 
درمانی هم می تواند به عنوان مدرک جهت احراز 

هویت محسوب شود.  

بازگشت سرمای زمستان
آرمان ملی: مدیرکل هواشناسی استان تهران 
از کاهش ٨ تا ۱۰ درجه ای دمای هوای استان خبر 
داد و گفت: پایتخت از پایان هفته جاری زمستانی 
می شــود. مجتبی جلالی افزود: بهترین شانس 
بارشِ بــاران در تهران پنجشــنبه ۳۰ بهمن ماه 
خواهد بود. شدت و حجم بیشــتر ریزش ها، روز 
پنجشنبه بر روی نوار شمالی استان واقع می شوند 
و سایر نقاط استان ممکن است پنجشنبه رگبار 

خفیف و پراکنده باران را داشته باشند.

محل دفن »رازی« معلوم نیست
 برنا: رئیــس کمیتــه میــراث فرهنگی و 
گردشگری شورای شهر تهران در خصوص مکان 
آرامــگاه زکریای رازی در فضــای مجازی گفت: 
اخباری که در خصوص پیدا شدن قبر زکریای رازی 
دست به دست می چرخد، بیشتر گمانه زنی است. 
حسن خلیل آبادی ادامه داد: آقای کریمان هم در 
کتاب خود گمانه زنی هایی کرده اما هیچ کدام آن 
قطعی نیست، اینکه زکریای رازی در شهر ری بوده 
و تدریس می کرده درست است اما متاسفانه محل 

دفن او هنوز معلوم نیست.

وزیر بهداشــت با بیان اینکه ایران 
جزء کشورهایی است که درخصوص 
کیفیت زندگــی مشــکلات زیادی 
دارد،گفت: اگــر یک ریــال در نظام 
پیشگیری هزینه کنیم، هزاران تومان 
را در بیمارســتان خرج نخواهیم کرد. 
ســعید نمکی با بیان اینکه متأسفانه 
ما جزو کشــورهایی هســتیم که در 
خصوص کیفیت زندگی مشــکلات 
زیادی داریم،گفت: بایــد ببینیم در 
پژوهش هــای ما منابعــی که صرف 
می شود همراه با بهره وری است، آ یا در 
نظام بهداشت و پیشگیری این موضوع 
با بهره وری همراه است؛ چراکه برون 
رفت از بحران اقتصادی کشور در همه 
عرصه ها، همراه با نگاه بهره ورانه به همه 
منابع کشور است. نمکی افزود: اگر به 
بنده بگویند یک پیشــنهاد به رئیس 
جمهور بدهید، بنــده می گویم ابتدا 
باید یک معاونت بهره وری در ریاست 
جمهوری قرار دهند؛  چراکه ما از منابع 
بهره مناسب تری باید ببریم اما این کار 

را نمی کنیم.

کوتـــــاه

یادداشــت

اقتصاد یک کشور در حقیقت منبع تغذیه و شریان حیاتی 
آن جامعه اســت که افــراد آن بایســتی از مهمترین منابع 
طبیعی- اقتصادی )شــامل نفت و گاز( و نیز از منبع درآمد 
و حمایت های تمام و کمال مالی که حــق مردم آن جامعه 
هست برخوردار باشــند؛ در واقع این حق افراد جامعه و یک 
کشور است که به خوبی از منابع مالی آن مملکت بهره  برده 
و در رفاه و آســایش کامل زندگی کرده و یا حداقل از زندگی 
نرمال برخوردار باشند ، لذا این مهم  وظیفه مسئولان آن کشور 
و مدیران اقتصادی است که شرایط بهبود را برای مردمان و 
مخصوصا اقشار ضعیف و  متوسط فراهم آورند تا خط فقر به 
تدریج کاهش یافته و ما کمتر شاهد زباله گردی افراد و کارتن 
خوابی ها و نیز بی خانمانی ها و اعتیاد و سرقت در سطح شهر 
و جامعه باشیم. در سال ۹۹ بسیاری از پژوهش ها نشان داده 
که خط فقر در تهران به ۱۰ میلیون تومان رســیده اســت، 
چراکه قیمت کالاها روند افزایشــی داشــته و بر این اساس 
قدرت خرید مــردم کاهش یافته و حتی دیگــر نمی توانند 
از پس تأمین نیازهــای ضروری خود بر آینــد؛ در حقیقت 
اقتصاددانان معتقدند تعریف و تعییــن »خط فقر« و »خط 
زندگی« پیچیدگی های خاصی دارد و بایــد در تعیین آن، 
نوع شغل و تحصیلات و مسئولیت افراد را هم در نظر گرفت، 
بنابراین ارائه یک رقم ثابت بــه عنوان »خط فقر« برای همه 
گروه های شــغلی و تحصیلی، منطقی و دقیــق و منصفانه 
نیست. براساس ارزیابی رســمی، اکنون خط فقر غذایی به 
ازای هرنفر ۶۷۰ هزار تومان اســت و اگر خانواده سه نفره را 
با حداقل دستمزد در نظر بگیرید، بســیاری از خانواده های 
کارگری زیرخط فقر یا در مرز خط فقر غذایی قرار می گیرند. 
در حقیقت آمار ها نشان می دهند که قشر ضعیف و  متوسط 
جامعه تا حدودی در یک خــط اقتصادی حرکت می کنند و 
می توان گفت که حداقل نصف جمعیت کشور زیر خط فقر 
زندگی می کنند؛ باید چاره ای اندیشید تا پای عمل را به میان 
کشیده و فکری به حال اقتصاد بیمار کرده و درصدد بهبودی 
آن کوشا بود. به هر روی، اگر شرایط اقتصادی تغییر نکند و 
همچنان روند افزایشی به خود گیرد، شاهد نابسامانی هایی در 
جامعه و اجتماع خواهیم بود که شکل خوبی در جامعه نخواهد 
داشت و این معضل از بدنه اجتماع رد شده و به هسته جامعه 
یعنی خود مردم آسیب وارد می کند و به تدریج این نابسامانی 
و هرج و مرج  کلیه طبقات اجتماعی را فرا خواهد گرفت. پس 
بایسته است تا اصلاحاتی در زمینه اقتصادی و سیستم مالی 
صورت پذیرد و جامعه شناســان اقتصــادی و اقتصاددانان، 
دلســوزی به کار برده و چاره ای اندیشند تا این اقتصاد بیمار 
را که رو به نابودی ست احیا کنند و منطق و عقل اقتصادی را 
به کشور بازگردانند. برخی از سیاستگذاری ها باید دلسوزانه 
اصلاح شوند تا با همت همگانی بتوان نبض جامعه را به درستی 
کنترل و مدیریت کرده و شــاهد پیشرفت و دست آوردهای 

خوب و مفیدی در کشور باشیم. 

 خط فقر اینجاست
 خط زندگی کجاست؟ 

روی خط آرمان ملی
     88760176                                              

دانشگاه ها
الان در کرونا که دانشگاه ها حضوری نیست و راه های همه  
دانشجوها هم به دانشــگاه ها خیلی دور است متاسفانه تعداد 
زیادی از اساتید پاســخ دانشــجو را نه در ایمیل نه تلگرام نه 
واتساپ و نه تماس تلفنی نمی دهند و اصلا اهمیتی به دانشجو 
نمی دهند. از مسئولان دانشگاه ها درخواست داریم که به این 

موضوع رسیدگی کنید.
اصغری از تهران

سود سهام عدالت
با توجه به اینکه دولت اعلام کردند که سود سهام باید واریز 
شود ولی هنوز هیچ سودی واریز نشده است از مسئولان تقاضا 
داریم که به این موضوع رسیدگی کنند تا سود سهام عدالت برای 

مردم واریز شود.
تقی زاده از بابل

اینترنت دانشجویی
این ۶۰ گیگ اینترنت دانشــجویی که وزیر ارتباطات هدیه 
دادند، وقتی می خواهیم ثبت نــام کنیم  کد ملی را که می زنیم  
و شــماره  تلفن را می زنیم می گوید با کدملــی مطابقت نداره 
درصورتی که خط تلفن به نام خود دانشجو است و همه اطلاعاتی 

که می زنم درست است.
حبیبی از تهران

اینترنت شاد
لطفا مسئولان  فکری به حال برنامه شاد کنند قرار بود برنامه 
شاد رایگان باشد رایگان که نیســت هیچ همیشه قطع  و وصل 
می شود معلم ها هم می گویند باید حتما تو برنامه شاد تکالیف 

بفرستید. لطفا مسئولان رسیدگی کنید..
یک شهروند از تهران 

وام دانشجویی
وام های دانشجویی که به دانشجویان قرار است بدهند اگر از 
هزار دانش آموزان این وام ها را یک نفر دریافت کند. مسئولان باید 
ثبت نام این وام ها را اینترنتی کنند و به همه دانشجویان وام تعلق 
بگیرد که حداقل در حال حاضر در این ایام کرونا بتوانیم وام های 

دانشجویی را دریافت کنیم.
عزتی از تهران

سفر درمانی به 
پاکستان؟

بــه گفتــه رئیس کمیســیون 
بهداشــت و درمان مجلس وضعیت 
استان سیستان وبلوچستان از لحاظ 
امکانات بهداشتی و درمانی نسبت به 
گذشته بهبود یافته است. حسینعلی 
شــهریاری افزود:  خوشــبختانه در 
سال های اخیر اقدامات بسیار زیادی 
در حوزه بهداشت و درمان این استان 
صورت گرفته و وضعیت این اســتان 
نسبت به گذشــته تا حدودی بهبود 
یافته است. از آنجایی که ممکن است 
در کراچی و کویتــه عمل جراحی به 
صورت رایگان انجام شود، احتمال دارد 
عده  کمی از این افراد برای درمان به 
پاکستان بروند. نماینده مردم زاهدان با 
بیان اینکه باید بیشتر هوای این استان 
را داشته باشــیم و امکانات بیشتری 
را به سیستان وبلوچستان اختصاص 
دهیم، در خصوص امکانات درمانی که 
قرار است به این استان اختصاص یابد، 
عنوان کرد: قرار اســت ۳ بیمارستان 
۵۴۰ تخــت خوابی در شــهر های 
ایرانشهر، چابهارو زاهدان ساخته شود 
و همچنین یک بیمارستان ۲۰ تخت 
خوابی در سراوان تقریبا آماده است و 

شاید تا ۱۲ فروردین افتتاح شود.

 توان واکسیناسیون 
عمومی را نداریم 

 نایب رئیس انجمن داروســازان 
گفت: توان واکسیناسیون در فاز آخر 
برای جمعیت عمومی کشور در وزارت 
بهداشت وجود ندارد. از همین رو باید از 
پتانسیل داروخانه ها که امکانات ویژه ای 
دارند، استفاده شود. علی فاطمی افزود: 
برنامــه واکسیناســیون علیه برخی 
بیماری ها توسط وزارت بهداشت اجرا 
می شود که شــامل واکسن های بدو 
تولد و…، است، اما برخی واکسن های 
جدید هســتند که جزو واکسن های 
عمومی قرار نمی گیرد و در قالب توزیع 
و عرضه داروخانه ای انجام می شــود. 
وی با عنوان این مطلب که آن دسته از 
واکسن ها که عمومی نیستند در همه 
دنیا به شکل توزیع از طریق داروخانه ها 
فروخته می شود، افزود: واکسن هایی 
مثل واکسن آنفلوانزا، اچ پی وی، و…، 
اصولاً جزو واکسن های عمومی تلقی 
نمی شوند و از طریق داروخانه ها امکان 

تهیه آنها فراهم می شود.

   شهراد شاهرخی طهرانی      
تحلیلگر مسائل اجتماعی 

بدون تردیــد در هرکجای دنیــا، چنین خطا و 
سهل انگاری رخ می داد، کار به استیضاح وزیر میراث 
فرهنگی و برکناری مدیران مجموعه ای تاریخی که 
ارزش بسیار کمتری نسبت به تخت جمشید دارند، 
منجر می شــد، اما طبق اتفاقات گذشــته نه کسی 
اســتعفا داد و  پارکور کار جوان از مردم عذرخواهی 
کرد، اما دریغ از یک عذرخواهــی از مدیریت تخت 
جمشید! با این حال فدایی توضیح داد که »مشخص 
نیســت این فیلم با چه انگیزه ای از سوی برخی در 
فضای مجازی قرار گرفته است.!« این گفته ها نشان 
می دهد که هنوز این محوطه تاریخی برای حفاظت 
دچار مشکل است. ممکن بود این فرد پارکورکار، در 
جریان فعالیت خود، اقدام دیگری انجام می داد و یا 
اصلا کسی با پتک وارد تخت جمشید می شد؛ در آن 
صورت آیا باز هم مدیر پایگاه ثبت جهانی شده تخت 
جمشید می گفت شاید یگان حفاظت تعویض شده؟ 
در روز خلوت کرونایی اتفاق افتاده؟ آیا این صحبت ها 
توجیهی برای عملکرد نادرســت حفاظتی در این 
مجموعه نیست؟ در این بین نوجوان ۱۶ ساله را به 
همراه مربی اش مجددا به تخت جمشــید کشاند و 
مربی از او خواست تا مقابل دوربین عذرخواهی کند او 
هم گفت که »آگاهی کافی از قوانین میراث فرهنگی 
نداشته ام. به سهم خود متاسف و ناراحت هستیم و 

از عموم مردم عذرخواهی می کنیم؛ از رســانه ها هم 
خواهشمندیم که نسبت به منتشر کردن این موضوع، 
اقدامی مناسب با فرهنگ ســازی و افزایش آگاهی 
داشته باشــند.« بخش مهم این ماجرا آنجا بود که 
پس از انتشار این گزارش و فیلم های مربوط به آن، 
مدیریت تخت جمشید تازه به فکر افتاد تا دوربین ها 
را چک کرده و زمان آن را حدس بزنــد. در غیر آن 

صورت هیچ وقت چنین اتفاقی عیان نمی شد!
  بلایی که کسی نمی بیند

پیش از این در مجموعه تاریخی قلعه سریزد یکی 
از معروف ترین پارکورکاران، نمایشــی اجرا کرد. در 
ویدئوی او یک نکته، عجیب و قابل توجه بود اینکه 
وی در پایان ویدئو با هماهنگی مسئولان آنجا، بنای 
تاریخی را ترک می کند. مدتی پیش پارکوکاران در 
مجموعه تاریخی و جهانی شوش خوزستان نیز چنین 
حرکاتی را انجام داده و فیلم هایــی را نیز بی محابا 
منتشــر کرده  بودند. گویا علاقه آنها به فیلمبرداری 
در بناهای تاریخــی و ضبط چنیــن ویدئوهای در 
حال افزایش است. البته افرادی هم هستند که برای 
تبلیغات و انجام چنین حرکت هایی در فضاهای رو باز 
با پشت زمینه بناهای تاریخی پارکور انجام می دهند، 
اما در این ویدئوها همچنان کــه در فیلم مربوط به 
مجموعه تخت جمشید قابل مشاهده است، این افراد 

در حال آسیب زدن به ابنیه تاریخی هستند.
 کسی حرکات نمایشی را ندید؟! 

امــا در رابطه بــا این اتفــاق، کامیــار عبدی، 
باستان شناس می گوید: »قطعا  دوربین ها و نیروهای 
حفاظتی متوجه رفتار نوجوان پارکور کار نشــده اند 
چرا که اگر چنیــن بود مانع او می شــدند. در تخت 
جمشید حتی کســی اجازه ندارد به ستون ها تکیه 
دهد یا اینکه به آثار نقش برجسته دست بزند در غیر 
این صورت تذکر دریافت می کند. من در عجب هستم 
این فرد چطور توانسته چنین کاری را دور از چشم 
نیروهای حفاظتی انجام دهد.« این باستان شناس با 
بیان اینکه قطعا  کاستی هایی در حفظ آثار تاریخی از 
طرف مسئولان وجود دارد می گوید:» این خود مردم 
هستند که باید درک بالایی داشته باشند، اما از حق 
نگذریم در حفاظت از تخت جمشید به تازگی همت 
زیادی به خرج داده شده است اما اینکه چرا این اتفاق 
افتاده است دلیلش را نمی دانم؟!« این کارشناس آثار 
باستانی در ادامه صحبت هایش به این موضوع اشاره 
می کند که تخت جمشید یک بنای شکننده است و 
حتی با یک تکیه دادن ســاده به ستون های آن هم 
می توان به آن آسیب رساند. که البته برای شخصی که 
اقدام به پارکور در این محوطه شده است باید جریمه 

در نظر گرفته شود.

آرمان ملی: طی چند روز گذشته فیلمی در محوطه تاریخی تخت جمشید منتشر شد که یک پارکورکار نوجوان در این محوطه تاریخی و ستون های آن مشغول 
حرکات نمایشی بود، این جوان 16 ساله که بی محابا مدت زمان زیادی را ماسک به صورت در حال پریدن از ستون ها و پله های کاخ هخامنشی است و عده ای نیز 
به تماشای او ایستاده اند، تعجب همه را برانگیخت. کیفیت و نحوه فیلمبرداری از این تصاویر نشان می داد که کار فراتر از یک یا دو دوربین تلفن همراه است و 
ظاهرا چندین نفر مشغول فیلمبرداری هستند. انتشار این فیلم موجی از اعتراضات را به همراه داشت و در نهایت منجر به عذرخواهی این پارکورکار از مردم 
شد. اما این اتفاق جنبه های بسیار بزرگتری در خود نهان دارد و اگر گفت وگوی مدیر پایگاه تخت جمشید، به عنوان مدیر یکی از بزرگترین میراث های تاریخی 
جهان را مرور کنیم، آن زمان به عمق فاجعه بیشتر پی خواهیم برد. در شرایطی که حتی لمس کردن سنگناره های این میراث 2500 ساله ممنوع است، حمید 
فدایی همه تقصیرها را به گردن کرونا انداخت و اعلام کرد که »این فیلم مربوط به تابستان امسال است و به دلیل شرایط ناشی از شیوع کرونا و کاهش نیروهای 
یگان حفاظتی در این مجموعه تاریخی کسی متوجه انتشار این فیلم نشده است!« زمانی که خبرنگار از وی می پرسد که چگونه یک نفر طی یک زمان طولانی 
و علیرغم وجود نگهبانان متعدد و دوربین های مدار بسته موجود در محوطه تاریخی تخت جمشید، امکان انجام حرکات نمایشی و فیلمبرداری از این حرکات 
را داشته است؟ گفته: »با توجه به اینکه این موضوع در تابستان اتفاق افتاده است من شخصا این را به پای مشکلات نشأت گرفته از شرایط کرونایی می گذارم 
که در مجموعه تخت جمشید هم حاکم بوده و اینها باعث شده است که شاید تعداد افراد مجموعه و یگان های حفاظت کمتر شود؛ البته باید همه مسائل بررسی 
شود زیرا به دنبال توجیه موضوع نیستیم.!« اما فدایی توضیح نمی دهد که در این مجموعه باستانی با اشیاء و سنگناره های باارزش چطور یگان حفاظت این 
مجموعه و دوربین های حفاظتی متوجه حضور و رفتار آنها نشدند و در نهایت تقصیر را به گردن فرهنگ ساز انداخت و افزود: »از یک منظر دیگر اگر این موضوع 
را بررسی کنیم بنده این را یک مشکل فرهنگی هم می بینم، اینکه در حوزه فرهنگی هم کم کاری شده است؛ یعنی در فرهنگ سازی و اطلاع رسانی در خصوص 
این موضوعات کمتر کار شده و این یک زنگ خطر محسوب می شود و باید در این ارتباط بتوانیم به این بخش از مسئولیت هایمان عمل کنیم؛ این مسئولیت هم 

حقیقتا فقط به عهده میراث فرهنگی نیست و باید زیرساختی تر و در کشور کار کنیم.« 

روایت »آرمان ملی« از انتشار ویدئوی عجیب در محوطه جهانی :

تخت جمشید به حال خود رها شده؟

»آرمان ملي« از بیم و امید افزایش کووید1٩ در آغاز فصل بهار گزارش مي کند:

کرونا؛ مسافرِ سفرهاي نوروزي
    وزارت بهداشت از شیوع ویروس کرونای انگلیسی ابراز نگرانی می کند، وزارت میراث مجوز سفرهای نوروزی گرفت

آرمان ملی: در شــرایطی که صنعت گردشگری در آستانه ورشکستگی 
کامل قرار دارد و چشم امید وزارت میراث فرهنگی و گردشگری و میلیون ها 
فعال این حوزه به تعطیلات نوروز ۱۴۰۰ است، با توجه به هشدارهای وزارت 
بهداشت، بعید است که موج سفرهای گسترده در کشور آغاز نشود. البته مردم 
نیز بارها ثابت کرده اند که پس از یکسال شیوع کرونا خسته شده  و سفرهایشان 
در اولویت نخســت قرار دارد. با این حال کارشناســان و وزارت بهداشت به 
اوج موج چهارم کرونا در اواسط اســفند هشدار جدی می دهند و در حالی که 
چالش جدید ویروس انگلیسی، برخی از استان ها مانند مازندران و قزوین را 
در آســتانه بحران قرار داده باید منتظر تصمیمات روزهای آینده ماند. با این 
حال روز گذشته اخباری در رابطه با مجوزهای ســفرهای نوروزی و متقاعد 
شدن ستادملی کرونا برای تعطیلات نوروز منتشر شد، این درحالی است که 
طی چند روز گذشته، آمار ابتلا و مرگ و میر در کشور روبه افزایش است. طبق 
آخرین آمار وزارت بهداشت و درمان از دوشنبه )۲۷ بهمن( تا سه شنبه )۲٨ 
بهمن( ٨۰۱۱ بیمار جدید مبتلا به کرونا در کشور شناسایی شدند و ٨۹ بیمار 
دیگر جان خود را از دست دادند. با این حساب مجموع بیماران کووید۱۹ در 
کشور به یک میلیون و ۵۳۴ هزار و ۳۴ نفر رسید و ۵۹ هزار و ۱۱۷ جانشان را 
از دست دادند. سه هزار و ۶۹۶ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های 
مراقبت های ویژه بیمارســتان ها تحت مراقبت قرار دارند. لاری تاکید کرد: 
بر اساس آخرین تحلیل ها، در حال حاضر ۹ شهرســتان )آبادان، اهواز، بندر 
ماهشهر، دزفول، دشت آزادگان، شادگان، شوشتر، کارون و هویزه( در وضعیت 
قرمز، ۳۹ شهرستان در وضعیت نارنجی، ۲۲٨ شهرستان در وضعیت زرد و ۱۷۲ 

شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.
  شناسایی 1۷ مبتلا به کرونای جهش یافته

در آستانه سال جدید و تجمع مردم برای خریدهای عیدانه و همچنین آعاز 
موج سفرها، نگرانی های بسیاری را برای مســئولان ایجاد کرده است و طبق 
آخرین آمار هر روز بر تعداد مبتلایان به کرونای انگلیســی افزوده می شــود. 
طبق ادعای رئیس مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی گفت: ۱۷ بیمار قطعی مبتلا به ویروس جهش یافته انگلیسی 
تاکنون در ایران شناسایی شدند و خطر گسترش سریع این ویروس جدی است. 
کیانوش جهانپور افزود: هفت نفر از این افراد که به طور قطعی به ویروس کرونای 
جهش یافته انگلیسی مبتلا شده اند در استان قزوین هستند به همین علت 
مقررات ویژه ای برای شناسایی و کنترل شیوع این بیماری در استان قزوین اجرا 
می شود. سیما سادات لاری، سخنگوی وزارت بهداشت نیز اعلام کرد: خطر 
ورود به خیز چهارم کرونا جدی است و همه باید برای جلوگیری از آن دست 

در دست هم دهیم و از انتشار ویروس کرونا به خصوص ویروس جهش یافته 
انگلیسی به طور جدی تر از ترددهای غیرضروری خودداری کنیم و از هرگونه 
دورهمی و مهمانی های خانوادگی کمک کنیم و با همکاری هم از ایجاد موج 
جدید بیماری در کشور ممانعت کنیم. سعید نمکی وزیر بهداشت نیز در قزوین 
با هشدار نسبت به خیز جدید کرونا و خطرات نگران کننده ویروس جهش یافته 
انگلیسی گفت: اعتقاد ندارم که فقط همین چند مورد از ویروس جهش یافته در 
قزوین وجود دارد. حتما باید جلسات مشترک بین استان زنجان، قزوین، البرز 
و تهران تشکیل شود و کل این منطقه باید تحت نظارت مستمر باشد و اولین 

پیک بیماری از هر کجا پیدا شد باید بلافاصله خاموش شود.
  سفرها آغاز می شود!

در این شــرایط وزارت میراث فرهنگی و گردشگری، ســتادکرونا را برای 
ســفرهای نوروز ۱۴۰۰ متقاعد کــرد. همان طور که ولی تیمــوری معاون 
گردشگری گفته اســت: »وزارت گردشگری با تشــریح و تبیین برنامه ها و 
تمهیدات به عمل آمده و با معرفی دو راهکار سبز برای سفرهای ایمن، اعضای 
ستاد کرونا را برای ســفرهای نوروز ۱۴۰۰ متقاعد کرد. همچنین خطاب به 
مدیران ادارات کل استانی تاکید کرد: فرصت فراهم شده مبنی بر ممنوعیت 
نصب چادر در پارک ها و نیز اسکان در مراکز متفرقه از جمله سالن های ورزشی، 
کمپ ها، مدارس و غیره بهترین فرصت برای افزایش ضریب اشــغال مراکز 
اقامتی سراسر کشور به شمار می آید و نقش ادارات کل استان در ایجاد زمینه 
بهره مندی بخش خصوصی از این امکان با اطلاع رسانی و حمایت همه جانبه 

بسیار پررنگ است.
 آغاز رزرو هتل های سراسر کشور 

رئیس جامعه هتلداران نیز گفت: نحوه رزرو و کنســلی اتاق هتل ها برای 
عید نوروز سال ۱۴۰۰ تفاوت هایی با سال گذشته دارد و امسال در صورت لغو 
رزرو، مسافر باید جریمه بپردازد. جمشــید حمزه زاده افزود: هتل های کشور 
از هم اکنون رزروهــای نوروزی خود را آغاز کرده انــد. این رزروها بدون هیچ 
محدودیتی در همه شهرهای ایران انجام می شود. بنابراین اگر اتاقی را کنسل 
کند تابع دستورالعمل و شیوه نامه رزرو مراکز اقامتی خواهد بود و بر اساس آن 
باید جریمه کنسلی را بپردازد. مگر اینکه ستاد کرونا اعلام کند، هتل های یک 
شهری تعطیل شود. در آن صورت هم باید جلسه ای برگزار شده و تصمیم گیری 
شــود. البته ما امیدوار هستیم در عید ۱۴۰۰ هیچ شــهری و در پی آن هیچ 
هتلی تعطیل نشود. رئیس جامعه هتلداران ایران همچنین درباره افزایش نرخ 
اتاق هتل ها در عید ۱۴۰۰ گفت: هیچ افزایش نرخی نخواهیم داشــت و همه 

هتل های کشور با همان نرخ سال ۹۹ اقدام به رزرو کرده اند.

    با  انتشار فیلم حرکات نمایشی پارکورکار، مسئولان عذرخواهی نکردند و تقصیر را به گردن کرونا انداختند  


